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Hermed sendes foreløbig besvarelse af spørgsmål nr. 213 (Alm. del), som 

Folketingets Udenrigsudvalg har stillet til justitsministeren den 14. juni 

2017. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christian Juhl (EL). 
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/               Katrin Thorsvig Hansen 
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Spørgsmål nr. 213 (Alm. del) URU fra Folketingets Udenrigsudvalg: 

 

”I forlængelse af ministerens svar på udvalgsspørgsmål 168 
(URU, alm. del, 2016/17) om det danske rederi H. Folmer & 
Co’s transport af våben, der også er omtalt i Ekstra Bladet den 
13. juni 2017: 
1) Sker den omtalte transport af våben i overensstemmelse 
med danske og internationale regler? 
2) Har rederen orienteret danske eller udenlandske myndighe-
der om våbentransporten? 
3) Har danske myndigheder modtaget meddelelse om fra hvem 
og til hvem, våbnene transporteres? 
4) Er ministeren sikker på, at våbnene ikke er leveret eller le-
veres til Al Nusra eller ISIL eller andre, som risikerer at angri-
be danske udsendte i Irak, Syrien og andre konfliktområder? 
5) Finder ministeren rederens svar på Ekstra Bladets spørgsmål 
troværdige? 
6) Rederen siger, at han ikke aner, hvor våbnene ender og hel-
ler ikke synes, at han har ansvaret herfor. Er ministeren enig 
heri? 
7) Kan rederen gøres ansvarlig, hvis våbnene ender i oprørs-
gruppers hænder? 
8) Hvad har ministeren gjort for at sikre, at danske redere har 
kendskab til reglerne for transport af våben? 
9) Indgår Saudi-Arabien i ministerens overvejelser i denne an-
ledning, og overvejer ministeren en embargo, som ministeren 
er bemyndiget til, jf. våbenlovens §7?” 

 

Svar: 

 

På grund af sommerferie er det ikke muligt at besvare spørgsmålet inden 

for svarfristen. 

 

Spørgsmålet forventes endeligt besvaret i august 2017. 

 


